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Občanský podnět ohledně ochrany zdravých vzrostlých stromů ve městě Brně 

 

 

Vážená paní Fullerová, 

 

k Vašemu podnětu ohledně ochrany zdravých vzrostlých stromů ve městě si dovoluji uvést následující. Zcela 

lze souhlasit se závěry přílohy hromadného podání podnětu, které v mnohém vystihují správná řešení situace. 

Statutární město Brno se samozřejmě snaží problematiku modrozelené infrastruktury, ochrany dřevin a dalších 

témat týkajících se zeleně prosazovat a řešit, jak bylo nastíněno na naší společné schůzce. Je otázkou času, 

kdy se podaří tyto myšlenky pevně ukotvit i v prostředí zabývajícím se jinou problematikou, než je zeleň a než 

zelená, resp. modrozelená infrastruktura získá plnohodnotné a rovnocenné postavení.  

 

Obecně stromy ve městě plní nejen estetickou funkci, ale poskytují stín a ochlazují okolní vzduch, fungují jako 

klimatická jednotka. Zeleň současně velmi pozitivně působí i na psychiku obyvatel. Zejména prosazujeme 

povědomí o skutečnosti, že zdravý, vzrostlý strom adaptovaný na městské prostředí je daleko cennější než 

strom nově vysazený. Proto se snažíme v rámci projednávání nových stavebních záměrů vždy hájit vzrostlé 

stromy a vést projektanty k takovým řešením, která stromy v jejich pozicích respektují. Stejně tak prosazujeme 

zachování zelených pásů pro zeleň a nikoli pro vedení inženýrských sítí. V případě rekonstrukce nebo vzniku 

nové ulice se snažíme o zajištění prostoru pro výsadbu nového stromořadí.  

 

Ochrana dřevin je ukotvena v zákoně 114/1992 Sb. V platném znění, v § 7 Ochrana dřevin. Ke kácení dřevin 

je dle § 8 nezbytné povolení orgánu ochrany přírody, ve městě Brně vydává toto povolení příslušný odbor 

jednotlivých městských částí. Při kácení ve stromořadí se za vlastníka pozemku vyjadřuje Odbor životního 

prostředí (dále jen OŽP) Magistrátu města Brna (dále jen MMB), Oddělení ochrany a tvorby zeleně a ÚSES. 

V rámci správního řízení při povolování kácení se většinou posuzuje stav dřeviny na místě samém za účasti 

správce stromořadí, zástupce OŽP jednotlivých městských částí a MMB a žadatele.  

 

Oddělení ochrany a tvorby zeleně a ÚSES OŽP MMB nechalo zpracovat Koncepci správy, údržby a rozvoje 

veřejné zeleně na území statutárního města Brna, která je k dispozici na stránkách města. Vámi zmiňovaný 

koncepční dokument územní studie sídelní zeleně, která by koncepčně řešila systém a rozvoj veřejné zeleně 

a stromořadí je navázán na schválení nového územního plánu, na který bude reagovat. Jeho zadání je 

v kompetenci Odboru územního plánování a rozvoje MMB.  
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Osvěta a pochopení nezbytnosti zelené infrastruktury je kontinuální proces. Pro městské organizace, městské 

části i realizační firmy pořádá OŽP MMB každoročně školení na různá témata, ať už se týkají údržbové praxe 

nebo právě modrozelené infrastruktury.  

 

Veřejný prostor náměstí Republiky je z hlediska urbanismu velmi hodnotný a stávající stromořadí jej 

významným způsobem utváří a charakterizuje. Současně je to prostor, na který jsou z hlediska kumulace 

funkcí kladeny obrovské nároky, a navíc tyto nároky jdou často proti sobě. Na jedné straně funguje setkávání 

obyvatel pod stinnými korunami stromů, na druhé stín v oknech vadí okolo bydlícím obyvatelům, kteří žádají 

prosvětlení. 

Na řešení rekonstrukce tohoto prostoru se budou podílet odborníci ze všech oblastí, z úrovně města, 

městských firem i externích odborníků, aby bylo navrženo řešení ideální ze všech myslitelných hledisek.  

 

 

 

S pozdravem 

 

 

Ing. Martin Vaněček 

vedoucí Odboru životního prostředí 

Podepsáno elektronicky 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

NA VĚDOMÍ 2. Úsek – Ing. Doležel 
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